
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Ministeren for fødevarer, landbrug og fiskeri

Dato: 30. maj 2024

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 882
Fødevarestyrelsen skriver i notatet ”Besvarelse af spørgsmål fra FødevareDanmark og 
Dansk Industri” omkring afskaffelse af kontrolgebyrer for ordinær kontrol, at den afsatte 
bevilling til gebyrafløftning for den ordinære kontrol i engrosvirksomheder viste sig ikke 
at være tilstrækkelig til at dække omkostningerne til kontrollen, bl.a. som følge af flere 
virksomheder. I forbindelse med forhandlingerne om den politiske aftale i 2017 oplyste 
ministeriet, at ca. 5.300 virksomheder kunne fritages for kontrolgebyret, mens ministeriet 
i 2024 i svar på MOF alm. del – spørgsmål nr. 450 oplyser, at ca. 3.000 virksomheder vil 
kunne gebyrafløftes. Vil ministeren forklare, hvordan det hænger sammen?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Per Larsen (KF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Per.Larsen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Hans Kristian Skibby
formand
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